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DAMES EN HEREN, 
 
De Commissie voor Welzijn, Volksgezondheid en 
Gezin besprak op 18 maart 2008 het ontwerp van 
decreet houdende aanpassing van de algemene uit-
gavenbegroting van de Vlaamse Gemeenschap voor 
het begrotingsjaar 2008. 

1. Toelichting door de heer Steven Vanackere, 
Vlaams minister van Welzijn, Volksgezond-
heid en Gezin 

Minister Steven Vanackere licht de krijtlijnen toe 
van de eerste begrotingscontrole 2008, voor zover ze 
de bevoegdheden Welzijn, Volksgezondheid en Ge-
zin aanbelangen. 
 
Bij de begrotingsopmaak kwam zijn begroting op 
globaal 2,8 miljard euro, in beleidskredieten. Bij de 
eerste begrotingscontrole stijgt dat naar meer dan 
2,9 miljard euro. Er komt 121 miljoen euro extra 
budget bij. 
 
Dit budget valt uiteen in twee grote luiken: een ver-
hoging van de dotatie voor het Vlaams Zorgfonds 
met 100 miljoen euro en een extra budget voor 
nieuwe initiatieven.  
 
De verhoging van de dotatie van het Vlaams Zorg-
fonds is vergelijkbaar met de operatie van de 
Vlaamse overheid ten aanzien van de gemeenten, 
waarbij kasgeld werd ingezet om een thesauriever-
betering te realiseren in de lokale besturen. Op een 
gelijkaardige manier wordt nu 100 miljoen euro 
toegevoegd aan het reservefonds van het Vlaams 
Zorgfonds. Door de renteopbrengsten van die 100 
miljoen euro zal er een recurrente stroom van mid-
delen op gang komen. In 2008 zal het gaan om 3 
miljoen euro, gezien het moment van het jaar waar-
op dat bedrag werd overgemaakt. In de komende 
jaren zal dat bedrag uiteraard wat groter zijn. 
 
Daarnaast wordt er vanuit de provisie ‘Investerin-
gen met korte doorlooptijd’ eenmalig 3,5 miljoen 
euro aan de dotatie toegevoegd. Samen met de ver-
melde 3 miljoen euro uit beleggingsopbrengsten 
leidt dat tot de beschikbaarheid van 6,5 miljoen 
euro voor het Zorgfonds. Dat bedrag kan worden 
aangewend om de geplande verhoging van de ten-
lastenemingen voor mantel- en thuiszorg – van 115 
euro naar 125 euro per maand – op 1 juli 2008 ver-
vroegd door te voeren, en niet op 1 januari 2009, 
zoals oorspronkelijk gepland was. Zo worden de 
tussenkomsten van de zorgverzekering voor de 
thuiszorg sneller op hetzelfde niveau gebracht als 
die voor de residentiële zorg. Daarmee is er dus al 
een verklaring van 103 van de 121 miljoen euro. 

In tweede instantie is er een extra budget van 18 
miljoen euro voor nieuwe initiatieven. Het gaat ook 
hier om recurrente middelen. Bij de begrotingsop-
maak 2008 was er een duidelijke budgettaire injec-
tie in de sector van personen met een handicap. Bij 
deze eerste begrotingscontrole wordt de klemtoon 
gelegd op de kinderopvang: de dotatie aan Kind en 
Gezin stijgt met 10, 8 miljoen euro. 
 
Het overgrote deel hiervan – ongeveer 8,2 miljoen 
euro – gaat naar de uitbreiding van de kinderop-
vang. Met dit bedrag wil hij een antwoord bieden op 
het nijpende tekort aan plaatsen in de kinderopvang. 
Er wordt voorzien in 800 nieuwe plaatsen in de 
kinderdagverblijven, voor een bedrag van 7,44 mil-
joen euro, 300 plaatsen bij de diensten voor ont-
haalouders, voor een bedrag van 0,53 miljoen euro 
en 500 plaatsen in de minicrèches, voor een bedrag 
van 0,25 miljoen euro. Voor deze laatste komt die 
inspanning dus bovenop het bedrag van 1 miljoen 
euro dat reeds in de initiële begroting was opgeno-
men voor de financiële ondersteuning van de mini-
crèches. In totaal zorgt het budget 2008 voor een 
financiële ondersteuning voor zo’n 2400 plaatsen 
binnen de minicrèches. Zo wil de minister tege-
moetkomen aan de almaar stijgende vraag naar kin-
deropvang die onder andere kan worden toege-
schreven aan de stijging van het jaarlijks aantal 
geboorten in Vlaanderen, aan de stijgende werk-
zaamheidsgraad in het Vlaamse Gewest en aan het 
stijgende gebruik van de kinderopvang. Bij deze 
uitbreiding ligt de nadruk op een betere toeganke-
lijkheid van de kinderopvang voor gezinnen uit 
kansengroepen. Daarom wordt er veel belang ge-
hecht aan een inkomensgerelateerde kinderopvang. 
 
Bovendien wordt er ook een extra bedrag van 
822.000 euro uitgetrokken voor het verminderen 
van de werkdruk bij de diensten voor onthaalouders. 
Met deze middelen kan de gesubsidieerde omkade-
ring van de diensten voor onthaalouders worden 
verhoogd van de huidige 0,25 voltijdequivalent 
(vte) per 28 plaatsen naar 0,25 vte per 26,5 plaatsen.  
 
Er is een bedrag van 166.000 euro voor de structu-
rele inbedding van de lokale diensten voor buurtge-
richte opvang. Het besluit van de Vlaamse Regering 
met betrekking tot de nieuwe lokale diensten voor 
buurtgerichte opvang omsluit eveneens de tot dan 
toe op experimentele basis gesubsidieerde buurt- en 
nabijheidsdiensten als afzonderlijk gesubsidieerde 
projecten. 
 
Om dit alles te kunnen financieren is er 365.000 
euro aan bijkomende middelen nodig. Naar aanlei-
ding van de eerste begrotingscontrole werd al 
166.000 euro toegevoegd aan de dotatie van Kind 
en Gezin. Het resterende bedrag van 165.000 euro 
zal nog in 2008 – bij de volgende begrotingscontro-
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le – vanuit Sociale Economie worden overgeheveld 
naar de dotatie van Kind en Gezin. 
 
Vervolgens wordt er voorzien in een extra bedrag 
van 600.000 euro ter compensatie van de invloed 
van de stijgende geboorten op de door Kind en Ge-
zin verstrekte dienstverlening in het kader van de 
preventieve gezinsondersteuning. Om, bij een stij-
gend geboortecijfer, de versterkte dienstverlening 
aan ieder afzonderlijk kind op hetzelfde niveau te 
houden, dienen er in totaliteit uiteraard meer presta-
ties te worden geleverd.  
 
Tevens wordt er ook voorzien in een budget van 
506.000 euro voor ondersteunende maatregelen 
voor organiserende besturen van de consultatiebu-
reaus. Deze middelen zullen worden aangewend 
voor bijkomende omkadering en voor een verhoog-
de subsidiëring van de prestaties van de artsen in de 
consultatiebureaus. 
 
Voorts wordt er ook een extra bedrag van 300.000 
euro toegekend voor de verankering van de ge-
zinsondersteunende pleegzorg. Deze middelen zijn 
noodzakelijk om deze diensten op een structurele 
manier verder te kunnen subsidiëren. In het verle-
den werden deze middelen vaak op eenmalige basis 
gefinancierd binnen de begroting van Kind en Ge-
zin.  
 
Ten slotte wordt er in 217.000 euro extra voorzien 
voor de subsidiëring van twee bijkomende teams 
voor een integraal laagdrempelig opvoedingsonder-
steuningspunt (INLOOP-teams), meer bepaald in 
Leuven en in Genk. Momenteel worden er dertien 
INLOOP-teams gesubsidieerd. Deze teams staan 
vooral in voor de organisatie van onthaal en van 
laagdrempelige groepsgerichte opvoedingsonder-
steunende activiteiten. Hoewel de dertien gesubsidi-
eerde INLOOP-teams een zeker gebied bestrijken, 
zijn er toch nog een aantal witte vlekken. Met deze 
twee bijkomende INLOOP-teams kan de hoogste 
nood worden ingevuld.  
 
Ook de sector van personen met een handicap krijgt 
bij deze begrotingscontrole extra budget voor flan-
kerende maatregelen. Daardoor konden de middelen 
van de begrotingsopmaak volledig worden ingezet 
voor het uitbreidingsbeleid. In het verleden diende 
het uitbreidingsbeleid in sommige omstandigheden 
bepaalde zogenaamde voorafnames te aanvaarden. 
Dat is nu niet nodig geweest.  
 
Rekening houdende met de vorderingen binnen het 
strategisch project rond diagnostiek en indicatiestel-
ling is er voorzien in een aanvullende vergoeding 
van 250.000 euro voor de multidisciplinaire teams 
(MDT). 

Een belangrijke maatregel voor de ondersteuning 
van het uitbreidingsbeleid is het gedeeltelijke her-
stel van de flexibiliseringspremie in de zorgvoor-
zieningen. Deze premie stijgt van 1250 euro naar 
2000 euro. De flexibiliseringspremie ondersteunt 
directies die in de voorzieningen voor personen met 
een handicap inspanningen doen om met hun plaat-
sen meerdere personen te kunnen bereiken. Zo kun-
nen alle plaatsen in het uitbreidingsbeleid 2008 
zoveel mogelijk worden aangeboden aan kandidaten 
die gebruik willen maken van deeltijdse opvang en 
die hiermee hun totale vraag binnen de Centrale 
Registratie Zorgvragen (CRZ) opgelost hebben. Het 
extra ingeschreven krediet daarvoor bedraagt 
850.000 euro.  
 
Voor de uitvoering van het convenant inzake Inte-
grale Jeugdhulpverlening wordt 50.000 euro inge-
schreven voor de crisisopvang van minderjarigen. 
Met dat bedrag kunnen 500 tussenkomsten worden 
gefinancierd, aan 100 euro per tussenkomst.  
 
Er worden ook extra kredieten ingeschreven, ten 
bedrage van 373.000 euro, voor de betoelaging van 
het gewaarborgd zakgeld voor de minderjarigen in 
voorzieningen voor personen met een handicap. 
Deze regeling is in overeenstemming met het de-
creet van 7 mei 2004 betreffende de rechtspositie 
van de minderjarige in de integrale jeugdhulp. Hier-
voor komen ongeveer 1100 kinderen of jongeren 
van minder dan 21 jaar in aanmerking die door de 
jeugdrechter geplaatst werden of wier dossier het 
voorwerp uitmaakt van een beslissing van het bu-
reau van het Comité voor Bijzondere Jeugdzorg. In 
het verleden waren er namelijk geen middelen om 
het gewaarborgd zakgeld te betalen voor jongeren 
die op basis van een dergelijke beslissing terechtge-
komen waren in voorzieningen voor personen met 
een handicap. Vanaf 1 juli 2008 zal die ongelijke 
behandeling dus tot het verleden behoren. 
 
Ten slotte wordt er voorzien in drie bijkomende 
statutaire personeelsleden voor de ondersteuning 
van de nakende uitbreiding van de PAB’s (persoon-
lijkeassistentiebudget). Er wordt ook voorzien in 
twee contractuele medewerkers voor de administra-
tieve ondersteuning van het PGB-experiment (PGB: 
persoonsgebonden budget). De beschikbare enve-
loppe bedraagt 257.000 euro op jaarbasis en omvat 
naast de eigenlijke looncomponent ook de afgeleide 
werkings- en investeringskosten. Er wordt vaak 
gepeild in welke mate de minister het beleid rond 
PAB en PGB ernstig neemt. Nu blijkt dat de flanke-
rende maatregelen die nodig zijn voor de toewijzing 
van PAB-budgetten en voor een succesvol PGB-
experiment niet bekostigd worden op basis van het 
uitbreidingsbudget. De minister heeft daarvoor bin-
nen de Vlaamse Regering extra middelen bekomen 
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in zijn eigen begroting.  
 
Er worden ook bijkomende budgetten toegekend 
voor het Algemeen Welzijnsbeleid. In het kader van 
de versterking van het algemeen en forensisch wel-
zijnswerk wordt er een extra bedrag van 1,2 miljoen 
euro uitgetrokken. Zo zal er extra personeel worden 
aangeworven voor een sterkere vervulling van de 
basisopdracht van de centra voor algemeen wel-
zijnswerk (caw). Voorts wordt er ook een forse 
inspanning gedaan inzake de trajectbegeleiding van 
gedetineerden, de hulpverlening aan (ex-)gedeti-
neerden en hun naastbestaanden en de ondersteu-
ning van het globale Vlaamse aanbod aan hulp- en 
dienstverlening in de gevangenissen. Ten slotte 
wordt er ook extra personeel aangeworven voor de 
verdere uitbouw van het hulpprogramma crisis-
jeugdhulp.  
 
Tevens worden de bestaansmiddelen in programma 
A verhoogd met 415.000 euro. In alle gevangenis-
sen waar het Vlaams strategisch plan hulp- en 
dienstverlening aan gedetineerden thans in uitvoe-
ring is – Antwerpen, Brugge, Gent, Hasselt, Hoog-
straten, Merksplas, Turnhout, Wortel – zijn be-
leidsmedewerkers van de Vlaamse overheid werk-
zaam. Zij staan in voor de algemene planning, aan-
sturing, coördinatie en opvolging van de Vlaamse 
hulp- en dienstverlening, met het oog op een kwali-
teitsvol, integraal en coherent aanbod. De beleids-
medewerkers vertegenwoordigen de Vlaamse hulp- 
en dienstverlening ten aanzien van de directie van 
de gevangenis, in functie van een optimale inpas-
sing van de hulp- en dienstverlening in de penitenti-
aire context. Zij zorgen voor overleg en afstemming 
met het gevangenispersoneel.  
 
Deze extra middelen garanderen de volledige im-
plementatie van het strategisch plan in alle gevan-
genissen in Vlaanderen en Brussel. Dit betekent dat 
er acht bijkomende beleidsmedewerkers worden 
aangeworven die zullen werken voor de gevange-
nissen die niet werden vernoemd.  
 
De subsidie aan Trefpunt Zelfhulp wordt opgetrok-
ken met 30.000 euro. De opdrachten, doelstellingen 
en ondersteuningsvragen van zelfhulpgroepen en 
patiëntenverenigingen vereisen immers een tewerk-
stelling van minstens 4,25 vte. Om optimaal proac-
tief te werken zijn de huidige financiële middelen 
ontoereikend. Deze budgetverhoging is noodzake-
lijk om terug tot de verhouding te komen van vóór 
2002 waar ongeveer 15 percent van de subsidie kon 
worden aangewend voor de noodzakelijke werking 
en dienstverlening ten bate van de groepen.  
 
Inzake armoede wordt – naast de 217.000 euro voor 
INLOOP-teams bij Kind en Gezin – ook binnen het 
algemeen welzijnswerk een extra budget van 

464.000 euro toegekend voor het verlenen van pro-
jectsubsidies. Deze projecten kunnen worden uitge-
voerd door de verenigingen waar armen het woord 
nemen, het Vlaams Netwerk van verenigingen waar 
armen het woord nemen en andere actoren. De pro-
jecten kunnen kaderen in de preventieve gezond-
heidszorg. Dat is in de beleidsbrief omschreven als 
een prioritair thema, mede op basis van overleg met 
de verenigingen waar armen het woord nemen. Ook 
de vorming over de leefwereld van de armen – voor 
hulp- en dienstverleners in de welzijnssector – zal 
worden gesubsidieerd. Een preventieve aanpak van 
de schuldenproblematiek is een derde prioriteit.  
 
Een vierde hoofdstuk heeft te maken met de midde-
len voor thuiszorgvoorzieningen en -verenigingen. 
De subsidies aan de erkende of gesubsidieerde 
thuiszorgvoorzieningen en -verenigingen, de dien-
sten voor logistieke hulp en aanvullende thuiszorg 
en de opleidingscentra voor polyvalente verzorgen-
den, nemen toe met 325.000 euro.  
 
Een bedrag van 50.000 euro voor de coördinatie van 
de vrijwilligersoppas moet ook in 2008 bijkomende 
uren vrijwilligersoppas mogelijk maken. Hiermee 
kan het urencontingent nogmaals uitgebreid worden 
met ongeveer 49.000 uren vrijwilligersoppas.  
 
Een extra bedrag van 200.000 euro wordt geïnjec-
teerd in de gezinszorg om een gedeeltelijk antwoord 
te bieden op de meest acute ondersteuningsnoden 
van de diensten voor gezinszorg, meer bepaald voor 
het opzetten van een flankerend beleid inzake ver-
voerskosten.  
 
Voor gastopvang wordt 75.000 euro extra uitge-
trokken. In de beleidsbrief wordt namelijk een ver-
nieuwing van het Thuiszorgdecreet vooropgesteld, 
met een aantal specifieke accenten. De minister stelt 
voor om de diensten voor gastopvang decretaal te 
verankeren in het Thuiszorgdecreet. Deze diensten 
kunnen immers in sterke mate bijdragen tot de on-
dersteuning en de tijdelijke ontlasting van de man-
telzorger. Daarom was de uitbouw van coördine-
rende diensten voor gastopvang in Vlaanderen in 
2007 een van de projectthema’s in de thuiszorg. 
Deze projecten gastopvang lopen tot eind september 
2008. Er wordt een extra bedrag van 75.000 euro 
recurrent ingeschreven om deze werkzaamheden, na 
afloop van de projectfinanciering, te laten continue-
ren in uitvoering van het nieuwe decreet. 
 
Binnen het Ouderenbeleid wordt er 100.000 euro 
extra toegekend voor het Expertisecentrum Demen-
tie Vlaanderen. Daarmee komt men tot het voorzie-
ne bedrag van 167.500 euro, zodat de doelstellingen 
van het centrum volledig kunnen worden gereali-
seerd. 
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Ook het budget voor Gezondheidszorg wordt ver-
hoogd. Voor een duurzaam preventiebeleid is er 
voorzien in een extra recurrente opstap van 500.000 
euro. Dit zal aangewend worden voor de implemen-
tatie van preventieprogramma’s en voor de onder-
steuning van locoregionale netwerken.  
 
Binnen het budget voor gezondheidszorg moet er 
een blijvend extra accent worden gelegd op de gees-
telijke gezondheidszorg. Dat budget wordt opge-
trokken met 1,4 miljoen euro. Een extra bedrag van 
400.000 euro is bestemd voor outreach naar gedeti-
neerden en een even groot bedrag voor outreach 
naar geïnterneerden. Door dit bedrag recurrent op te 
nemen in de enveloppes van de betrokken centra 
voor geestelijke gezondheidszorg (cgg), wordt een 
minimum aan geestelijke gezondheidszorg voor 
gedetineerden en geïnterneerden structureel voor-
zien. De outreachwerking vindt een kader in het 
strategisch plan voor gedetineerden, waar de geeste-
lijke gezondheidszorg tot nog toe een relatief afwe-
zig beleidsdomein is geweest, niet zozeer in de be-
leidsintenties, maar wel in de realisaties.  
 
De projecten ‘Kom binnen’ en ‘Yot’ voorzien in 
gespecialiseerde ambulante geestelijke gezondheids-
zorg voor personen met een verstandelijke handicap. 
Daarbij is er aandacht voor de consultfunctie, voor 
intervisie en voor participatie aan het regionale zorg-
circuit. Tot nog toe behielpen de vier betrokken cgg’s 
zich met projectmiddelen, hoewel het duidelijk was 
dat een structurele inbedding van de subsidies in de 
enveloppes van de vier cgg’s noodzakelijk is. Nu 
wordt er voorzien in 100.000 euro om de subsidie 
van de vier deeltijdse psychotherapeuten voor deze 
specifieke doelgroep recurrent te maken. 
 
Om inzake geestelijke gezondheidszorg een functi-
onele bediening te garanderen, dient er in elk wer-
kingsgebied te worden voorzien in een minimumca-
paciteit en een minimumaanbod voor elke doel-
groep. Aangezien deze minimumcapaciteit momen-
teel niet in alle cgg’s bereikt is, voorziet de minister 
in 500.000 euro extra voor een verdere capaciteits-
uitbreiding van de cgg’s.  
 
Ook bij deze begrotingscontrole 2008 werden dus 
opnieuw heel wat nieuwe initiatieven ingeschreven. 
Toch zou het verrassend zijn geweest indien er 
nieuwe beleidsaccenten werden gelegd die funda-
menteel afwijken van de beleidsbrief. De minister 
heeft wel geprobeerd om een aantal accenten van de 
beleidsbrief budgettair te realiseren. Vooral de extra 
opstap voor de geestelijke gezondheidszorg rekent 
hij daartoe.  
 
De twee belangrijkste punten van de begrotingscon-
trole, voor wat zijn bevoegdheidsdomein betreft, 
werden in het begin van de toelichting behandeld. 

Door het binnenhalen van 100 miljoen euro kasgeld 
is er een structurele versterking van het Zorgfonds 
gerealiseerd waardoor men in de komende jaren een 
aantal maatregelen zal kunnen treffen in het kader 
van de zorgverzekering. Binnen de begrotingslogica 
van dit jaar werd het mogelijk om de middelen die 
voortvloeien uit het kasgeld in te zetten om het be-
drag voor elke begunstigde van de zorgverzekering 
vanaf 1 juli 2008 gelijk te trekken op 125 euro per 
maand, waar hij ook verblijft.  
 
Een tweede groot accent is het versterken van het 
aanbod inzake kinderopvang. Door de groei van het 
geboortecijfer vraagt deze sector terecht naar meer 
middelen. Deze begrotingscontrole heeft daar volop 
op ingespeeld. Zo zal in de loop van dit jaar nog een 
behoorlijk extra aanbod aan kinderopvang kunnen 
worden gerealiseerd. De minister stelt vast dat zelfs 
een begrotingscontrole aanleiding kan geven tot het 
leggen van een aantal accenten. De resolute keuze 
voor kinderopvang met een inkomensgerelateerde 
vergoeding toont aan dat het de bedoeling is om 
alert te blijven voor het Mattheuseffect en om aan-
dacht te blijven besteden aan de zwaksten. 

2. Bespreking 

Mevrouw Marijke Dillen stelt dat ze naar aanleiding 
van een begrotingscontrole geen spectaculaire be-
leidsverschuivingen had verwacht. Dat is ook niet 
de bedoeling van een begrotingscontrole. Bij spec-
taculaire verschuivingen had de begrotingscontrole 
trouwens begeleid moeten zijn door een aangepaste 
beleidsbrief.  
 
Haar fractie is verheugd dat minister Vanackere 
behoorlijk wat bijkomende middelen heeft binnen-
gehaald. Hij heeft een overzicht gegeven van de 
verschillende doelstellingen waaraan hij die midde-
len bij voorrang wil besteden. Haar fractie kan die 
doelstellingen volledig onderschrijven. De hoofd-
klemtoon wordt gelegd bij de kinderopvang, wat 
een grote bezorgdheid is van haar fractie. Ze hoopt 
dat de minister erin zal slagen om op het terrein 
bijkomende initiatieven te realiseren. In een aantal 
regio’s bestaan er op dat vlak immers heel moeilijke 
situaties.  
 
Op het dossier van de personen met een handicap 
wil ze nu niet ingaan. In de volgende vergadering 
zal er in deze commissie immers een debat plaats-
vinden over het gehandicaptenbeleid, naar aanlei-
ding van een interpellatie van de heer Van Malderen. 
Zijzelf had hierover ook een interpellatieverzoek 
willen indienen, maar ze had daarmee willen wach-
ten tot na de begrotingsbespreking.  
 
Ondanks de aangekondigde bijkomende inspannin-
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gen, blijft ze erbij dat er nog een tandje zal moeten 
worden bijgestoken om de talrijke doelstellingen 
van het regeerakkoord en van de beleidsnota te rea-
liseren. Een van de grote doelstellingen van de 
Vlaamse Regering in het algemeen en van CD&V 
in het bijzonder was om tegen het einde van de re-
geerperiode alle noden in de gehandicaptensector 
effectief in te vullen. Het was ook een van de stok-
paardjes van CD&V tijdens de vorige regeerperio-
de. Ze vreest dat de minister daar absoluut niet zal 
in slagen. De geleverde inspanningen zijn absoluut 
onvoldoende om de wachtlijsten binnen de gehandi-
captensector volledig weg te werken. Ze is be-
nieuwd of de minister in het debat van volgende 
week een plan zal aankondigen om vooralsnog de 
zekerheid te bieden dat al die noden effectief inge-
vuld zullen worden. Voor het overige onderschrijft 
haar fractie alle doelstellingen die hier worden ge-
formuleerd.  
 
Ze kondigt ook de tussenkomst van de heer Strackx 
aan over het Zorgfonds. 
 
Mevrouw Vera Van der Borght beseft dat deze be-
grotingscontrole heel wat positieve elementen be-
vat, maar daarover zal ze het niet hebben. Ze wil 
vooral een aantal vragen ter verduidelijking stellen 
en een tweetal kanttekeningen maken. 
 
Binnen het algemeen welzijnswerk is er inderdaad 
heel wat extra ruimte gecreëerd voor de caw’s. Ze 
wil graag weten waar de extra personeelsleden zul-
len worden ingezet. Ze gaat er immers van uit dat 
de minister, als hij extra middelen uittrekt, toch enig 
idee heeft van de mogelijke besteding ervan. Ze 
vraagt hoe de 464.000 euro voor een aantal projec-
ten in het kader van de armoedebestrijding zullen 
worden gebruikt. Er worden drie doelstellingen 
vooropgezet. Er worden middelen uitgetrokken voor 
projecten met een experimenteel, aanvullend of 
vernieuwend karakter. Daarnaast worden er initia-
tieven opgezet voor vorming aan hulp- en dienstver-
leners in de ruime welzijnssector over de leefwereld 
van mensen in armoede. Er worden ook middelen 
gegeven voor de aanpak van de schuldenproblema-
tiek. Ze wil weten hoeveel er wordt ingezet voor elk 
van deze drie doelstellingen. Ze wil ook weten wat 
men concreet wil doen op het vlak van de preven-
tieve gezondheidszorg.  
 
Inzake het gezondheidsbeleid en het zorgbeleid 
voor gezinnen en ouderen is de extra dotatie voor 
het Vlaams Zorgfonds volgens haar een goede zaak. 
Ze vraagt of men al een zicht heeft op de mogelijke 
meerkost van de recente maatregelen in Brussel.  
 
Het verbaast haar dat de minister al in middelen – 
75.000 euro – voorziet voor de gastopvang, hoewel 
dat nog niet decretaal verankerd is. De gastopvang 

zou verankerd worden in het nieuwe Thuiszorgde-
creet. Voor de leefbaarheid van de minicrèches en 
de zelfstandige kinderopvang worden er echter geen 
middelen uitgetrokken. Nochtans is er op dit ogen-
blik een rondetafelconferentie van Kind en Gezin 
aan de gang om die problematiek in kaart te bren-
gen. Ze vraagt zich af of de minister dan geen ambi-
ties meer heeft om dit jaar nog iets te realiseren op 
dat vlak.  
 
Er is 500.000 euro uitgetrokken voor het wegwer-
ken van het gebrek aan capaciteit in een aantal cen-
tra voor geestelijke gezondheidszorg. Ze wil weten 
hoeveel bijkomende personeelsleden er zullen wor-
den aangeworven en voor welke centra.  
 
De minister voorziet in 166.000 euro voor de struc-
turele inbedding van de lokale diensten voor buurt-
gerichte opvang. Ze wil weten hoeveel een opvang-
plaats in een buurt- en nabijheidsdienst jaarlijks 
kost. 
 
Ze betreurt dat er in deze begrotingscontrole geen 
middelen werden uitgetrokken voor de bijzondere 
jeugdzorg of voor de vaccinaties en de screenings. 
Ze wil weten hoe dat komt.  
 
De heer Bart Van Malderen verheugt zich over de 
bijkomende middelen die de minister heeft kunnen 
binnenhalen. Het vastleggen van bijkomende mid-
delen voor het Zorgfonds is volgens hem een duur-
zame bestemming voor middelen die eenmalig ter 
beschikking zijn. Als dat in een startfase al een ren-
te van drie miljoen euro kan opleveren, dan is dat 
positief, want ook de noden zullen stijgen. Zijn 
fractie heeft wel een aantal suggesties voor de be-
steding van dat geld. Hij denkt bijvoorbeeld aan een 
maximumfactuur in de zorg.  
 
De minister heeft ook extra middelen kunnen inves-
teren in de kinderopvang. In zijn toelichting wijst 
hij terecht op het stijgende geboortecijfer en op de 
toenemende activiteitsgraad van de bevolking die 
leidt tot een stijgende nood aan kinderopvang. De 
minister stelt dat hij 8,2 miljoen euro kan investeren 
in nieuwe initiatieven inzake kinderopvang, wat 
resulteert in 800 plaatsen in kinderdagverblijven, 
300 plaatsen bij onthaalouders en 500 plaatsen in 
minicrèches.  
 
In het verleden werd er in deze commissie al her-
haaldelijk gediscussieerd over de rigiditeit van de 
normering in deze sector. Hij denkt dat het aantal 
bijkomende plaatsen groter zou zijn als men – zon-
der de kwaliteit uit het oog te verliezen – een zekere 
flexibiliteit aan de dag zou leggen. Hij geeft het 
voorbeeld van een kinderdagverblijf waar het ont-
breken van twee vierkante meter tuin aanleiding 
heeft gegeven tot het reduceren van de erkenning. 
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Bij de onthaalouders is het aantal kinderen dat tege-
lijkertijd aanwezig kan zijn geplafonneerd. Noch-
tans kan een deel van de kinderen een kwartiertje 
later al opnieuw vertrokken zijn. Bij de minicrèches 
vormen de frequente afwezigheden van kinderen ten 
gevolge van ziekte een probleem. Hij heeft de in-
druk dat het regelgevende kader nogal zwaar weegt 
op de sector en dat de middelen daardoor minder 
efficiënt kunnen worden ingezet. De minister heeft 
aangekondigd dat hij in de loop van het voorjaar 
een aantal onderzoekstaken zal opleggen aan Kind 
en Gezin. Hij wil weten of men bijsturingen mag 
verwachten, of de minister rekening heeft gehouden 
met deze bijsturingen bij zijn berekening van het 
aantal plaatsen dat hij met de bijkomende middelen 
zal kunnen realiseren en, zo niet, wat de invloed van 
die bijsturingen zou kunnen zijn.  
 
Hij heeft een interpellatieverzoek ingediend over 
het uitbreidingsbeleid voor personen met een handi-
cap. Het leek hem nuttig om hierover een debat te 
voeren in de commissie, wat enige tijd geleden 
trouwens al beloofd was. In zijn vragen zal hij zich 
nu beperken tot andere aspecten.  
 
Hij wil weten wat de exacte reden is voor het op-
trekken van de dotatie voor de multidisciplinaire 
teams. In de beleidsbrief werd daar ook al naar ver-
wezen. Hij wil weten of het hier gaat om de uitvoe-
ring van het voornemen van de beleidsbrief of om 
een extra bedrag.  
 
Hij vindt het positief dat de minister versneld kan 
ingrijpen op de flexibiliseringspremie. Dat is vol-
gens hem een van de aspecten waardoor men met 
dezelfde investering meer mensen een passende 
opvang kan verzekeren. De minister voorziet twee 
vte voor de administratieve ondersteuning van het 
PGB-experiment. Hij wil weten of dat de volledige 
omkadering is of een bijkomende omkadering. 
Hoeveel projecten zal deze ploeg moeten omkade-
ren met die bezetting?  
 
Hij vindt het positief dat alle gevangenissen 
voortaan zullen bereikt worden door het Vlaams 
strategisch plan hulp- en dienstverlening aan gede-
tineerden.  
 
De minister wenst een aantal projecten op te zetten 
met verenigingen waar armen het woord nemen, 
met het Vlaams Netwerk en met andere actoren uit 
de ruime welzijnssector. Hij wil graag weten hoe de 
middelen zullen worden verdeeld. Zullen ook lokale 
besturen daaraan kunnen meewerken? Zal er inzake 
de preventie van schulden worden gewerkt via het 
Vlaams Centrum voor Schuldbemiddeling?  
 
Hij kan zich deels aansluiten bij de opmerking van 
mevrouw Van der Borght over de middelen voor 

thuiszorg. De minister houdt bij de begrotingsop-
maak rekening met de nieuwe bepalingen in het 
decreet Thuiszorg. Het decreet Thuiszorg werd ech-
ter nog niet voorgelegd aan het parlement.  
 
Zijn fractie is heel tevreden met de uitbreiding inza-
ke geestelijke gezondheidszorg. Dat werd trouwens 
ook aangekondigd in de beleidsbrief. Op dit ogen-
blik zijn er op dat vlak nogal grote onevenwichten 
tussen regio’s. Zullen de onevenwichten met deze 
uitbreiding kunnen worden weggewerkt of blijven 
er nog onevenwichten bestaan en zo ja, hoe ernstig 
zijn de verschillen nog?  
 
De heer Tom Dehaene zegt dat zijn fractie heel te-
vreden is met de extra middelen die de minister 
heeft kunnen binnenhalen voor zijn beleidsdomei-
nen. Voor de uitbreiding van de gehandicaptenzorg 
zijn er opnieuw extra budgetten, bovenop de aan-
groei die reeds bij de begrotingsopmaak was gerea-
liseerd. Op YouTube staat er een filmpje van een 
van de vorige ministers van Welzijn die fier aan-
kondigde dat ze een meerjarenplan had opgesteld. 
“Als de volgende regering de moed heeft om de 
volgende jaren 22,5 miljoen euro te investeren in de 
sector van de personen met een handicap”, zo stelde 
ze, “zal de wachtlijst volledig weggewerkt zijn.”. 
Dit jaar wordt er evenwel 32 miljoen euro geïnves-
teerd.  
 
Bij deze begrotingscontrole werden diverse belang-
rijke accenten gelegd, waarvan sommige door de 
leden van deze commissie aangekaart werden bij de 
bespreking van de begroting. Toen werd opgemerkt 
dat er voor het eerst sinds lang geen extra geld werd 
gestort in het reservefonds van het Vlaams Zorg-
fonds. Volgens de heer Dehaene heeft de minister 
toen duidelijk gemaakt, zeker met zijn lichaamstaal, 
dat hij daaraan wel aandacht zou schenken. Dat is 
nu het geval. Er is nu 100 miljoen euro uitgetrokken 
voor die reserve. Hij feliciteert de minister ook met 
de verhoging van de tenlasteneming met nog eens 
tien euro. Iedereen weet dat het electoraal interes-
santer zou zijn geweest om daarmee te wachten tot 
vlak voor de verkiezingen. De minister heeft er 
echter voor gekozen om die discriminatie zo snel 
mogelijk weg te werken.  
 
De discussie over de kinderopvang is eigenlijk al 
gevoerd in de commissie. Bij de bespreking van de 
begroting had de commissie de minister erop gewe-
zen dat de uitbreiding vooral betrekking had op 
opvanginitiatieven zonder inkomstengebonden bij-
drage. Met deze uitbreiding wordt aan die verzuch-
tingen tegemoetgekomen. Hij is blij dat de minister 
bij de uitbreiding de consultatiebureaus niet uit het 
oog verloren is. De druk is daar inderdaad vrij 
groot. De minister heeft ook extra ruimte vrijge-
maakt voor de artsen. Die discussie werd enkele 
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weken geleden gevoerd in de commissie.  
 
Hij wil weten of de extra ondersteuning voor de 
diensten onthaalgezinnen al dan niet naar rato ver-
deeld wordt.  
 
Er is voorzien in 140 miljoen euro voor een aanpas-
sing van de index. Ook bij de begrotingsopmaak 
was daarvoor al 170 miljoen euro uitgetrokken. Hij 
wil weten of er in die provisie genoeg geld is voor-
zien om ook de kostenvergoeding voor de onthaal-
ouders te indexeren.  
 
Er is 464.000 euro uitgetrokken voor projecten in-
zake armoedebestrijding. Daarom veronderstelt hij 
dat het niet gaat om recurrente middelen. Hij wil 
weten of de extra middelen voor het Vlaams Cen-
trum Schuldbemiddeling recurrent zijn. Het centrum 
neemt zich trouwens ook voor om in de toekomst 
meer aandacht te besteden aan preventie.  
 
Zijn fractie juicht de extra middelen voor het Exper-
tisecentrum Dementie toe. Ook dat werd al bespro-
ken in de commissie.  
 
Hij wil nog weten of er bij de verdeling van de extra 
middelen voor de caw’s rekening zal worden ge-
houden met de scheeftrekkingen tussen de diverse 
regio’s inzake het aantal personeelsleden per caw.  
 
Mevrouw Greet Van Linter wil het graag hebben 
over het preventieve gezondheidsbeleid en over de 
eerstelijnsgezondheidszorg. Ze heeft een aantal 
vragen over Brussel. Bij de bespreking van de be-
leidsbrief in de Vlaamse Gemeenschapscommissie 
(VGC) stelde de minister dat het preventiebeleid 
beter uitgebouwd moet worden. In Brussel is de 
eerstelijnsgezondheidszorg echter aan het verdwij-
nen. Er zijn steeds minder huisartsen. Men geeft er 
meer en meer toe aan de Franstalige visie op ge-
zondheidszorg. De ziekenhuisgeneeskunde blijkt 
meer en meer de overhand te halen. De Franstaligen 
nemen er een groot deel van de preventie over. Het 
ziekenhuis Bordet en de Université Libre de 
Bruxelles (ULB) stellen zich in Brussel op als de 
instanties voor de preventie van kanker. Het Erasmus-
ziekenhuis profileert zich met valpreventie en met 
check-ups voor ouderen. Zij denkt nochtans dat de 
eerste lijn het belangrijkst is voor de valpreventie. 
Ze meent dat de minister aandacht moet hebben 
voor het Vlaamse beleid dat zich zal moeten door-
zetten. In een van de vorige debatten stelde de mi-
nister dat hij inzake preventie een aantal proefpro-
jecten opstart, maar dat hij dat niet kan doen in 
Brussel. Zij vraagt zich af wat de minister dan wel 
zal doen in Brussel. De minister spreekt over de 
ondersteuning van locoregionale netwerken. Ze wil 
weten hoe hij ervoor zal zorgen dat de eerste lijn en 
de preventiewerking versterkt worden.  

De minister trekt meer geld uit voor het gezond-
heidsaanbod en voor het afstemmen van de zorg op 
de zorgbehoevendheid. Dat is goed want het is be-
langrijk dat de mensen zo lang mogelijk thuis kun-
nen blijven. Ook hier staat de eerste lijn in voor de 
basiszorg. Dat moet in het Brusselse Gewest even-
wel beter worden uitgebouwd. In dat verband citeert 
ze een passage op pagina 76: “In concreto wil dat 
zeggen dat zorgbehoevenden de kans krijgen om zo 
lang mogelijk in hun thuismilieu te blijven. Maar 
evenzeer impliceert de afstemming van zorg op de 
noden van de gebruiker dat de eerste lijn instaat 
voor basiszorg en dat gespecialiseerde voorzienin-
gen instaan voor complexe zorgverlening.”. Ze 
denkt dat het een uitdaging is om dat zorgnet in 
Brussel uit te bouwen en om een duidelijke link te 
leggen van de huisartsen en de eerste lijn naar de 
gespecialiseerde zorg. In het algemeen vindt ze dat 
deze zaken in Brussel niet langer mogen worden 
gesubsidieerd met de impulssubsidies van het Brus-
selfonds, maar dat ze structureel moeten worden 
bekostigd uit de begroting van Welzijn.  
 
Met de gezins- en thuiszorg bestaat hetzelfde pro-
bleem: er is een grote achterstand in Brussel. Er 
wordt vaak een beroep gedaan op het Wit-Gele 
kruis, maar bij die organisatie krijgt men negen keer 
op de tien iemand aan de deur die geen Nederlands 
spreekt.  
 
Inzake de geestelijke gezondheidszorg wil de minis-
ter zorgen voor een minimumcapaciteit in elk werk-
gebied. Er zijn echter 21 werkgebieden. Aan welke 
regio’s wil de minister bijzondere aandacht schen-
ken? Heeft hij een bepaalde timing op het oog?  
 
De heer Bart Caron wil een paar algemene beden-
kingen maken bij deze begrotingscontrole.  
 
Deze begrotingscontrole ligt geheel in de lijn van 
wat de minister de voorbije maanden heeft aange-
kondigd. De minister houdt woord. Over een aantal 
invullingen kan men natuurlijk kritische opmerkin-
gen maken en de commissieleden zullen dat debat 
blijven voeren. Zijn fractie waardeert deze ontwik-
kelingen positief, temeer omdat de minister een 
aantal sectoren ondersteunt die zelden de voorpagi-
na van de kranten halen, tenzij er iets ergs gebeurt. 
Hij denkt daarbij aan de geestelijke gezondheids-
zorg en het forensisch welzijnswerk, de caw’s en de 
armoedebestrijding.  
 
Een aantal commissieleden zijn, onder leiding van 
de heer Dehaene, bezig met het opstellen van een 
voorstel van resolutie om een aantal zaken op het 
vlak van armoedebestrijding verder uit te werken. 
Het activeren van de projecten armoedebestrijding 
juicht hij toe. Hij hoopt dat er bij de volgende be-
grotingscontrole van dit jaar en bij de begrotings-
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opmaak voor 2009 bijkomende stappen kunnen 
worden gezet.  
 
Kind en Gezin boekt een belangrijke vooruitgang, 
zowel inzake kinderopvang als inzake de consulta-
tiebureaus. Inzake het preventieve gezondheidsbe-
leid is het de bedoeling de bestaande gezondheids-
doelstellingen te activeren en verder te investeren in 
de preventie.  
 
Hij wil graag nog een reactie van de minister op een 
paar kritische vragen. Hij drukt zijn waardering uit 
voor het feit dat de minister vier miljoen euro uit-
trekt voor het project zorgvernieuwing en in het 
bijzonder voor het PGB. Dat is sowieso een belang-
rijke stap. Hij waardeert het dat de minister aldus 
rekening houdt met de resolutie van het Vlaams 
Parlement. Hij wil echter weten of de bijkomende 
middelen volstaan om conclusies te kunnen trekken 
uit het experiment. 
 
Hij deelt de bekommernis van mevrouw Van der 
Borght over de bijzondere jeugdzorg. Vorige week 
kwam dat thema aan bod in de plenaire vergadering. 
De minister kondigde een aanvulling op het globaal 
plan aan, maar het betreft veeleer een studieoefe-
ning dan een plan. De heer Caron pleit ervoor om 
bij de tweede begrotingscontrole te investeren in de 
ambulante hulpverlening om iets te doen aan het 
immense tekort in die sector.  
 
Inzake het uitbreidingsbeleid voor personen met een 
handicap wil hij graag vernemen wat de minister 
precies bedoelt met de knelpuntdossiers. Hij zou 
ook graag vernemen welke richting de minister wil 
uitgaan met de projecten armoedebestrijding.  
 
De heer Felix Strackx wil het hebben over de zorg-
verzekering. Zijn fractie vindt het uiteraard positief 
dat de uitkering voor de mantelzorgers versneld 
gelijkgeschakeld wordt met die voor de residentiële 
zorg. Niets belet de minister om daar volgend jaar, 
in een electoraal perspectief, nog tien euro aan toe 
te voegen. De honderd miljoen euro die wordt toe-
gevoegd aan het reservefonds van het Zorgfonds is 
uiteraard positief. Hij veronderstelt dat de heer 
Dehaene het over hem had, dat hij bij de begrotings-
opmaak gevraagd heeft waarom er geen extra geld 
opzijgezet wordt voor het Zorgfonds. Hij vindt het 
raar dat er alleen extra geld opzijgezet wordt voor het 
Zorgfonds als men daartoe gedwongen of sterk aan-
gespoord wordt door het federale niveau. Als de fe-
derale begrotingsnorm moet worden gehaald, dan 
weet hij vooraf dat er extra geld zal zijn voor het 
Zorgfonds. Op zich is dat positief, maar hij vraagt 
zich af of dat anders ook het geval zou zijn geweest.  
 
Minister Steven Vanackere zal proberen om in zijn 

repliek op zoveel mogelijk vragen en opmerkingen 
een antwoord geven.  
 
De bedragen die hij heeft toegelicht in het kader van 
het bedrag van 18 miljoen euro voor nieuwe initia-
tieven, zijn allemaal recurrent. Eigenlijk heeft hij 
vandaag geen eenmalige inspanningen toegelicht.  
 
Verschillende commissieleden hebben gevraagd hoe 
de middelen, onder meer voor de cgg’s en de caw’s, 
zullen worden verdeeld. Hij kan of wil vandaag nog 
niet al te diep op die vraag ingaan. De verdeling zal 
gebeuren op een rationele manier, op basis van de 
doelstellingen die men met het uitbreidingsbeleid 
wil realiseren. Er zal echter ook altijd een link zijn 
met het inhalen van regionale achterstanden. Het 
uitbreidingsbeleid zal dus ook dienen om het ver-
schil tussen de regio’s recht te trekken. Als deze 
operatie voleindigd is, zullen de historische distor-
ties sterk verminderd zijn.  
 
Een deel van de inspanningen voor de cgg’s dient 
ook om de verantwoordelijkheid ten aanzien van 
gedetineerden en geïnterneerden op te nemen. 
Cgg’s die vandaag al een werking hebben ten aan-
zien van gevangenissen of die zich bevinden in een 
werkingsgebied waar veel gedetineerden en geïn-
terneerden aanwezig zijn, hebben dus ook een ar-
gument in handen om een deel van de middelen 
naar zich toe te halen. 
  
Een goede helft van de middelen voor armoedebe-
strijding gaat naar de problematiek van de schulden-
last. Een ander belangrijk accent zijn de preventieve 
gezondheidsmaatregelen voor elke bevolkings-
groep.  
 
Mevrouw Van der Borght vroeg naar de meerkosten 
die het gevolg zijn van het feit dat Brusselaars nu op 
dezelfde manier behandeld worden als inwoners van 
het Vlaamse Gewest. De minister vindt het moeilijk 
om te spreken over meerkosten als het gaat om het 
wegwerken van een discriminatie. Het is duidelijk 
dat de kostprijs van deze maatregel op korte termijn 
niet erg groot is. Op lange termijn zal het kosten-
plaatje mee bepaald worden door het feit dat de 
zorgverzekering nu aantrekkelijk is geworden voor 
de Brusselaars die zich willen richten op de Vlaam-
se Gemeenschap. Mevrouw Vera Van der Borght 
benadrukt dat haar vraag louter informatief bedoeld 
was. Ze heeft begrepen dat de minister daarover nu 
nog geen cijfers kan geven. Minister Steven 
Vanackere antwoordt dat daarvoor zou moeten 
worden onderzocht hoeveel mensen er verblijven in 
voorzieningen die voorheen niet erkend waren. De 
financiële impact van het feit dat bepaalde mensen, 
die resideren in voorzieningen die erkend zijn door 
de Franse Gemeenschapscommissie (COCOF: 
Commission communautaire française) of door de 
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bicommunautaire sector, zich vier maanden geleden 
aangesloten hebben bij de zorgverzekering, kan hij 
vandaag nog niet zien in de rekeningen, gelet op het 
feit dat er een carenztijd is. 
 
Hij is verbaasd over de opmerking dat er geld wordt 
uitgetrokken voor de gastopvang, hoewel die nog 
niet decretaal verankerd is. Hij benadrukt dat de 
overheid betaalt voor veel dingen die nog niet de-
cretaal verankerd zijn. Gastopvang is inderdaad nog 
niet decretaal verankerd, maar het gaat over lopende 
projecten die werden gefinancierd op basis van pro-
jectfinanciering. Nu wordt er daarvoor voorzien in 
een duurzame financiering, ook gebaseerd op de 
positieve evaluaties. De gastopvang is een van de 
werkvormen die het verdienen om verankerd te 
blijven.  
 
Mevrouw Vera Van der Borght herinnert zich dat de 
minister heeft gezegd dat alle middelen die deze 
namiddag werden besproken, recurrent zijn. Ze 
besluit dat er vanaf nu ook een recurrente financie-
ring is voor de gastopvang. Ze stelt vast dat ook de 
minicrèches die vandaag al bestaan, met bepaalde 
problemen worstelen. Minister Steven Vanackere 
antwoordt dat de minicrèches geen 75.000 euro 
extra krijgen, maar 1,25 miljoen euro. Ook dat is 
recurrent. Daarmee neemt de overheid haar verant-
woordelijkheid ten aanzien van de minicrèches en 
speelt ze in op de groei ervan.  
 
Zoals afgesproken binnen de Vlaamse Regering, 
heeft hij het op de interministeriële conferentie ge-
had over de middelen voor de vaccinaties, en in het 
bijzonder over het vaccinatieprogramma voor 
baarmoederhalskanker, het vaccin tegen het humaan 
papillomavirus. Hij betwijfelt of er nog dit jaar een 
federaal programma kan worden uitgewerkt in het 
kader van het bestaande vaccinatieprogramma. Me-
vrouw Onkelinx overweegt om de leeftijdsperiode 
te verruimen waarbinnen men individueel aanspraak 
kan maken op het geneesmiddel, los van een vacci-
natieprogramma. Daarenboven is de Franse Ge-
meenschap vandaag niet klaar om de budgettaire 
last van haar aandeel binnen de verdeling – een 
derde voor de gemeenschap, twee derden voor de 
federale overheid – te dragen. Hij veronderstelt dat 
deze maatregel dit jaar niet meer tot bijkomende 
kosten zal leiden. Als dat wel het geval is, kan hij 
daarvoor nog in de nodige middelen voorzien bij de 
tweede begrotingscontrole.  
 
Op de vraag van de heer Van Malderen over het 
aantal bijkomende plaatsen in de kinderopvang 
antwoordt hij dat het cijfer gebaseerd is op de hui-
dige normering. Het is in de eerste plaats de bedoe-
ling om bijkomende plaatsen te realiseren in de 
voorschoolse kinderopvang. Hij is het ermee eens 
dat de normering van de voorschoolse kinderopvang 

nader bekeken moet worden. Als de normering kan 
worden aangepast, zonder de kwaliteit ervan in het 
gedrang te brengen, dan kunnen er met hetzelfde 
geld meer extra plaatsen worden gerealiseerd. Dan 
kan er ook een hefboomeffect zijn bij de vele tien-
duizenden plaatsen die vandaag binnen de Vlaamse 
Gemeenschap bestaan. Daarmee heeft hij echter nog 
geen rekening gehouden in de cijfers die hij heeft 
vermeld. 
 
De verhoging van de vergoeding voor de MDT’s is 
gebeurd op basis van de Ameliorstudie over de ef-
fectieve kostprijs van het multidisciplinaire verslag. 
Deze kostprijs is de laatste jaren inderdaad geste-
gen, maar de vergoeding daarvoor is niet in verhou-
ding toegenomen. De huidige financiering blijkt 
eigenlijk niet meer te volstaan om kwaliteitsvol 
werk te leveren. De verschillende indicatiestellers 
moeten zelf extra geld investeren om deze taak te 
vervullen.  
 
De extra personeelsleden voor het PGB zijn de ad-
ministratieve omkadering voor het PGB-
experiment. Dat komt bovenop het bedrag voor de 
ondersteuning van de PGB-houders. Als er weten-
schappelijke ondersteuning nodig is, dan zal dat niet 
bekostigd worden met dat budget van vier miljoen 
euro.  
 
Er waren opmerkingen over het ontbreken van bij-
komende financiële inspanningen voor de bijzonde-
re jeugdzorg. De minister benadrukt in dit verband 
dat het gaat om een begrotingscontrole. Het geld dat 
beschikbaar is bij de begrotingscontrole, zal niet 
volstaan om het verschil te maken inzake de bijzon-
dere jeugdbijstand. Toch doet hij bepaalde inspan-
ningen die relevant zijn voor de bijzondere jeugd-
bijstand, maar dan in de belendende percelen. Hij 
wil dat debat voeren naar aanleiding van de evalua-
tie en de voorbereiding van een volgend plan.  
 
Op de opmerking van de heer Dehaene over de in-
dexering antwoordt hij dat dit zal worden aangepakt 
bij de volgende begrotingscontrole die nu in voor-
bereiding is. 
 
De minister vindt dat mevrouw Van Linter hem maar 
half citeert. Als ze hem wil citeren, moet ze hem 
helemaal citeren, vindt hij. Mevrouw Van Linter 
heeft gezegd dat hij bepaalde zaken niet doet in 
Brussel. Dat is echter alleen waar voor de preven-
tiebonus. Als mevrouw Van Linter hem wil ambete-
ren op zijn Brussels luik, moet ze dat op een goed 
voorbereide manier doen, stelt hij. Hij herinnert 
eraan dat hij in de kinderopvang en in het uitbrei-
dingsbeleid voor personen met een handicap tien 
percent aan de kant legt voor Brussel, en dat hij zich 
niet hoeft te schamen voor zijn beleid inzake cgg’s 
en caw’s in Brussel. Hij wil gerust de degens krui-
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sen met mevrouw Van Linter in de commissie 
Brussel. Volgens hem wil mevrouw Van Linter de 
indruk wekken dat de minister van Welzijn niet zou 
beseffen dat er wat inhaalwerk nodig is in Brussel 
en in bepaalde andere regio’s. Hij betreurt dat me-
vrouw Van Linter niet de fair play heeft van haar 
fractieleidster in deze commissie, die af en toe er-
kent dat er stappen worden gezet. De preventie zal 
uiteraard ook in Brussel worden gerealiseerd, en 
wel via de werking van de initiatieven voor lokaal 
gezondheidsoverleg (LOGO) en de samenwerkings-
initiatieven eerstelijnsgezondheidszorg (SEL). Hij 
woont en werkt zelf in Brussel. Hij beseft wel dat 
Brussel een andere omgeving is dan Vlaanderen.  
 
Op de opmerking van de heer Strackx antwoordt hij 
dat de 100 miljoen euro waarvan sprake is, wel 
degelijk moet leiden tot een versterking van het 
Zorgfonds. Er is geen enkel verband met een andere 
overheid. Men hoeft dat zelfs niet te bekijken als 
een bedrag van 100 miljoen euro, maar als de rente 
op dat bedrag. Daarmee heeft het Zorgfonds jaar-
lijks vier tot vijf miljoen euro extra om bepaalde 
keuzes te maken. Dit jaar werd het geld gebruikt 
voor de opstap. Vanaf 2009 zullen deze middelen 
beschikbaar zijn voor het uitvoeren van een aantal 
zaken die in de beleidsbrief werden aangekondigd 
inzake de zorgverzekering. De laatste maatregelen 
die in de beleidsbrief werden aangekondigd en die 
nog niet werden uitgevoerd, zouden in principe ook 
vanaf 2009 moeten kunnen ingaan.  
 
Een knelpuntdossier is een dossier van een persoon 
die reeds drie jaar op een wachtlijst staat met urgen-
tiecode 1 of 2 en waarvoor nog steeds geen oplos-
sing is gevonden. De grootste gemene deler is 
meestal dat verschillende voorzieningen die tussen-
komen om voor die persoon een oplossing te zoe-
ken, vaststellen dat één voorziening alleen geen 
adequate oplossing kan vinden. Dat heeft vaak te 
maken met een combinatie van problematieken. Het 
kan gaan om iemand met een fysieke handicap, die 
tegelijkertijd gedragsstoornissen heeft. De betrok-
ken voorzieningen zijn vaak gespecialiseerd in een 
van beide problemen, maar zijn niet in staat om een 
adequate oplossing te bieden voor die bepaalde 
persoon. Via de middelen die werden uitgetrokken 
voor de knelpuntdossiers – twee miljoen euro – wil 
men zorgen voor een oplossing op de maat van die 
persoon, door samenwerking van de verschillende 
betrokken instanties.  
 
Mevrouw Greet Van Linter wil nog reageren op wat 
ze ervaart als een aanval van de minister op haar 
persoon. Ze heeft de citaten niet uitgebreid voorge-
lezen. Ze is niet echt in detail op dit punt ingegaan. 
Toch heeft de minister begrepen wat ze bedoelde. 
De term ‘ambeteren’ vindt ze overtrokken. Het is 
zeker niet haar bedoeling de minister te ambeteren. 

Integendeel, ze heeft een aantal positieve voorstel-
len gedaan rond de uitbouw van de eerste lijn en de 
mogelijke link met het zorgnet dat wordt uitge-
bouwd. Ze vertolkt de grote ongerustheid die in 
Brussel leeft op het terrein, onder meer bij de 
Vlaamse huisartsen. Ze doet onderbouwde voorstel-
len. Het gaat hier dus absoluut niet om ambeteren, 
maar om positieve bijdragen. Misschien verwacht 
de minister geen dergelijke positieve opmerkingen 
vanuit haar fractie en gebruikt hij daarom het woord 
ambeteren. Ze besluit dat de opmerking van de mi-
nister misplaatst was.  
 
De heer Bart Van Malderen repliceert nog dat de 
twee extra administratieve medewerkers voor het 
PGB-experiment uiteraard betrekking hebben op de 
begeleiding van het gehele project. Wat hij wilde 
weten, was het volgende: moeten die twee mensen 
het PGB-project gaan begeleiden of zit er binnen de 
administratie van het Vlaams Agentschap voor Per-
sonen met een Handicap (VAPH) vandaag een rui-
mere ploeg klaar om het hele project, dat toch enige 
envergure zal moeten hebben als men er conclusies 
wil uit trekken, te omkaderen, en zijn die twee men-
sen een surplus?  
 
Minister Steven Vanackere bevestigt dat die laatste 
mogelijkheid correct is. De leiding van het VAPH is 
sterk geëngageerd voor het welslagen van het PGB-
experiment. Die twee personen zijn er vandaag nog 
niet. Toch heeft hij de indruk dat het PGB-
experiment, ook in termen van wetenschappelijke 
omkadering, vandaag al vrij goed omlijnd is. Om 
het experiment alle kansen te bieden, wordt er ge-
zorgd voor twee extra personeelsleden. Het is niet 
zo dat die twee mensen het PGB-experiment moe-
ten opzetten. De resolutie van het Vlaams Parlement 
is erg duidelijk. Persoonlijk vindt hij ook dat dit 
experiment moet slagen. Dat betekent dat men er de 
juiste lessen moet kunnen uit trekken. Wanneer er 
na twee jaar werken wordt geëvalueerd, liefst ook 
met tussenliggende evaluaties, moeten er gesprek-
ken kunnen worden gevoerd die politiek relevant 
zijn en die gebaseerd zijn op goede cijfergegevens. 
Dat zal een belangrijke stap vooruit zijn. Iedereen 
wil dat het experiment lukt.  
 
De heer Tom Dehaene verwijst naar de evaluatie 
van de Sociaal-Economische Raad van Vlaanderen 
(SERV). In het stukje over Welzijn, Volksgezond-
heid en Gezin wordt er geopperd dat het voor de 
SERV niet helemaal duidelijk is of de extra midde-
len voor het VAPH wel degelijk worden gebruikt 
voor een uitbreiding en niet voor een indexaanpas-
sing. Hij vindt die opmerking nogal vreemd. Daar-
om wil hij weten of de minister kennis heeft geno-
men van die opmerking en of het mogelijk is om 
daaraan te verhelpen. De SERV suggereert dat 
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een duidelijk onderscheid zou worden gemaakt 
tussen nieuw beleid en lopend beleid. Minister 
Steven Vanackere antwoordt dat de SERV zich ver-
gist. Dat bedrag van 18 miljoen euro wordt alleen 
gebruikt om nieuwe zaken mogelijk te maken.  

3. Indicatieve stemmingen 

De aan de commissie toegewezen artikelen en het 
gedeelte van de begrotingstabel van de aanpassing 
van de algemene uitgavenbegroting worden bij indi-
catieve stemming unaniem aangenomen door de 8 
aanwezige leden.  
 
 
De verslaggever, De voorzitter, 
 
Tom DEHAENE Luc MARTENS 
 
 

 
 


